
 

 
 
 

                    

 

 

 

 

„Mă numesc Alexandra Jarda și sunt una dintre absolventele grădiniței 

„Căsuța cu povești”. Mai întâi am absolvit grădinița la vârsta de 7 ani, în anul 1996, 

iar apoi am reabsolvit-o la 19 ani când am terminat clasa a XII-a la profilul 

pedagogic.  

Pot spune că am petrecut 8 ani din viața mea în grădinița „Căsuța cu 

povești”. Și prin oricâte grădinițe am trecut, nu am mai găsit niciuna la fel. Și când 

spun „la fel” mă gândesc la arhitectura grădiniței, la modul în care erau organizate 

grupele, curtea, la cum era sala de mese, la acea intrare în grădiniță unde era mereu 

amenajat un decor de unde știam tot timpul ce anotimp este și ce evenimente vor avea 

loc. Pot spune că până în ziua de azi am convingerea și mândria că am învățat la cea 

mai bună grădiniță din Bistrița: „Grădinița de pe Zimbrului”. Sau mai bine zis 

„căminul” pentru că la acea vreme spuneam că mergem la cămin deoarece dormeam 

acolo la amiază. Cum zice-o vorbă dintr-o poveste: „Orișicât am colindat, grădiniță 

la fel n-am aflat.” Imaginea acestei grădinițe este imaginea unei grădinițe ideale în 

mintea mea. E normal să fiu subiectivă pentru că sunt atașată emoțional de această 

grădiniță.  

În prezent lucrez ca psihoterapeut și ca educatoare. Mi-a plăcut așa de mult la 

grădiniță, încât m-am gândit să rămân în acest mediu. Sunt foarte preocupată de 

starea de bine emoțională a copiilor. De multe ori stau și mă întreb ce își vor aduce 

aminte copiii din grupa mea peste ani și ani. Voi afla probabil peste zeci de ani când 

îi voi întreba. Până atunci, la 25 de ani de la absolvirea grădiniței, pot spune că îmi 

aduc aminte acele momente care, pentru mine, au avut o intensitate emoțională. Îmi 

aduc aminte că am avut mai multe educatoare: pe doamna Săsărman, pe doamna 

Tasia când eram la grupa mică, iar mai apoi educatoarea pe care am avut-o mai 

mulți ani la rând și pe care am reîntâlnit-o făcând practică pedagogică este doamna 

Silvia Naghiu. Îmi aduc aminte că la început plângeam foarte mult, iar mai apoi nu 

mai voiam să plec de la grădiniță. Cu toate acestea niciodată nu am stat la colț și, cu 

această ocazie, le mulțumesc doamnelor educatoare. Am avut șansa de a fi un copil 

cuminte, însă îmi aduc aminte că erau copii care erau mereu puși la colț. Mereu 

aceiași. În momentele în care ne scotea afară la joacă mă bucuram foarte mult. Ne 

jucam la căsuța din curtea grădiniței și alergam cât ne țineau picioarele. Făceam 

„șnițele” din frunze, peste care puneam praf de cărămidă care era boiaua. Îmi 

plăcea mult acel joc. Îmi aduc aminte cu drag cum înainte de serbări venea domnul 
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meșter să monteze cortina. Era ceva foarte spectaculos pentru mine. De obicei, la 

serbări stăteam așezați pe scăunele, însă la grupa mare doamna Silvia ne-a spus că 

vom sta în picioare pentru că acum suntem mari. Asta nu mi-a plăcut deloc. Mai jos 

este o poză cu mine de la serbarea de la grupa mare. Tot ce îmi amintesc de atunci 

este cântecul „Pe vaporul clasei întâi”, pe care îl cântam frecvent când ne jucam în 

curte. Chiar și după ce am mers la școală, o perioadă de timp mergeam în vizită la 

doamna educatoare cu carnetul de note și îi arătam mândră notele mele bune. 

 

  

 

 
 

 

 

Serbările de Crăciun nu erau la fel de plăcute. De ce? Pentru că îmi era frică 

de moșul, cu toate că eram conștientă că „moșul” este doamna Carmen (bona). Nu 

conta. În momentul în care intra moșul începeam să plâng. Aici e o poză cu mine în 

care plângeam și o parte din colegii mei (încă îmi mai amintesc numele unora dintre 

ei). 



 

 
 
 

 
 

Însă în următoarea poză m-am împrietenit cu moșul și am făcut și poză cu el. Însă se 

vede cât eram de „plânsă”.  

 
 

Cât despre activitățile instructiv-educative, pe care noi educatoarele punem 

atât de mare accent, tot ce îmi amintesc sunt 4 activități. Una în care doamna Silvia 

ne-a prezentat poezia „Gândăcelul” de Elena Farago, care m-a impresionat foarte 



 

 
 
 

mult, alta în care a avut ceva inspecție și noi trebuia să ridicăm frumos mânuța și am 

lucrat în caietele speciale (încă mai am acel caiet „special”). A treia activitate pe 

care mi-o amintesc a fost cu o altă doamnă educatoare, care m-a învățat poezia 

„Vestitorii primăverii” de George Coșbuc, poezie pe care am învățat-o foarte repede 

și pe care o recit și în ziua de azi cu aceeași intonație cum am învățat-o la grădiniță. 

Ultima activitate pe care mi-o amintesc este o activitate specială în care au venit 

niște doamne stomatolog să ne povestească despre cum să ne menținem dinții 

sănătoși și cum să ne spălăm pe dinți. Mai apoi, pe toți oamenii pe care îi întâlneam 

îi întrebam cum se spală pe dinți, și le spuneam că nu e corect, după care le arătam 

eu varianta corectă așa cum am învățat eu la grădiniță. Și tocmai scriind aceste 

rânduri mi-am amintit că noi aveam pahar cu apă și periuță de dinți la grădiniță și 

ne spălam pe dinți după ce mâncam. Mulțumesc pentru asta deoarece pot spune că 

am dinți sănătoși. 

O altă experiență pe care nu o voi uita este aceea în care au venit două 

doamne care erau antrenoare de gimnastică să recruteze fetițe pentru lotul de 

gimnastică. Pe cele care au „corpul potrivit”. Stăteam la rând unele după altele și 

auzeam: „Tu nu, tu nu, nu, nu, nu, nu, iar când a ajuns la mine...da. Tu ești bună.” 

Bună? Potrivită pentru gimnastică? De ce eu din toată grupa? Cu toate că eram 

diferită într-un mod pozitiv, eu am perceput-o într-un mod negativ. Apoi am auzit: 

„Să îi spuneți mamei ei să o aducă...” Au urmat plânsete. Oricât a încercat doamna 

Silvia să mă liniștească și să mă convingă de faptul că nu e nevoie să merg dacă nu 

vreau nu m-am liniștit până când nu a venit mama care mi-a confirmat că nu, nu e 

nevoie să merg dacă nu vreau.  

Nu le voi uita niciodată pe doamnele Bety și Carmen, care au fost bonele mele. 

Pe doamna Bety am revăzut-o când am făcut practică în liceu. De multe ori părinții 

mă duceau la grădinița pe ora 07:00, iar ele mă plimbau pe după ele ștergând praful 

și făcând curățenie. Îmi plăcea să stau cu ele dimineața. După rutina curățeniei, 

venea pregătirea mesei, unde le ajutam să aranjeze farfuriile și cănile. Pot simți și 

acum mirosul de ceai de mentă. Ceai care nicăieri nu are același gust ca acolo.  

Cât despre experiența din liceu pe care am avut-o în grădiniță, pot spune că 

acolo am învățat meseria de educatoare și cu această ocazie doresc să le mulțumesc 

doamnelor educatoare pe care mi le amintesc și care simt că au contribuit la 

dezvoltarea mea profesională: Silvia Naghiu, Alexandrina Pop, Ana Sofron, 

Mărioara Bucur, Andreea Sima, Anastasia Bodale și Maria Breșfelean. 

La mulți ani dragă grădiniță! Să educi cât mai mulți copii care să își aducă cu 

drag aminte de tine așa cum îmi aduc eu!” 

 

 

 

        Alexandra Jarda  

    

 

 

 



 

 
 
 

 

 

 

„Mă numesc Istrate Loredana Florina și îmi amintesc cu drag de grădinița de 

pe Zimbrului. Un timp al poveștilor, al serbărilor și al stării de bine petrecut în 

căsuța voastră magică împreună cu sora mea mai mare, Cristina. Țin minte numele 

Sabina- cred ca așa o chema pe educatoare- și faptul ca am absolvit de două ori 

grupa mare, pentru că voiam să fiu lângă sora mea. În 2021, istoria se repetă, iar 

fetițele mele Roua și Luna sunt la fel de încântate de aceasta căsuță magică, plină cu 

povești și oameni frumoși . Mulțumim că existați și „La mulți ani!” 

 

Foto 1985 

 
 

 

 

 

 

„Mă numesc Carian Rareș, am 20 de ani și sunt un absolvent al căminului de 

pe Zimbrului. Momentan studiez Criminologia și Justitia Penală, în UK la University 

of South Wales.   

Mi-a fost transmis că grădinița „Căsuța cu povești” împlineste 50 de ani de la 

înființare și am vrut neapărat să vă spun cât de mult vă apreciez, în special pe 

educatoarea care pentru mine are un loc special în inimă, doamna Uța. Fără 

doamna Uța nu cred că aș fi ajuns unde sunt în momentul de față, de fiecare dată se 

asigura că sunt bine și dacă simțea că ceva nu e în regulă, nu evita să ia legătura cu 

părinții mei. Ar fi mult mai multe de spus, dar prin acest mesaj, vreau să vă spun că o 

să fiu recunoscător toată viața pentru tot ce a facut doamna Uța pentru mine.  

Aniversare placută!” 

                                                                            Rareș 

 

 

 

 



 

 
 
 

 

„Grădinița „Căsuța cu povești” este locul unde mi-am petrecut primii ani 

din viață. E un loc minunat, cu jocuri și jucării, cu multă veselie și dragoste. Aici am 

învățat să vorbesc corect, să desenez, să dansez, să pictez, dar mai ales să-mi fac 

prieteni cu care să mă joc. Unii dintre ei îmi sunt colegi și prieteni buni chiar și 

acum. Când am intrat la școală și am fost întrebați de la ce grădiniță venim, toți am 

spus cu mândrie că am fost la „Căsuța cu povești”.      

Mi-e dor de anii de grădiniță și mă bucur mult când îmi întâlnesc 

educatoarele, Iulia, Floarea și Dana, cărora le mulțumesc pentru toți acești ani 

frumoși!!! 

La mulți ani, grădinița mea dragă!!!!” 

                                     Emanuela Horga, 11 ani 

 

 

 

 

„Mă numesc Medeea Felican, sunt în clasa a II-a și îmi amintesc cu drag 

fiecare moment de la grădiniță. Îmi este dor de colegii mei și mi-aș dori să mai stau 

măcar o clipă la grădi, să mă joc cu copiii, să mai dorm în patul meu de pitici și să 

stau cu doamnele educatoare. 

La mulți ani, grădiniță frumoasă!” 

          Medeea, 9 ani 

 

 

„Mǎ numesc Moldovan Alexandru-Mihai și sunt elev ȋn clasa I la Colegiul 

Național „Andrei Mureșanu”. Ȋmi este dor de grǎdinițǎ mereu și mi-aș dori sǎ mǎ 

mai joc alǎturi de colegi, sǎ mǎnȃnc cea mai bunǎ mȃncare. Ȋmi plǎcea sǎ ȋnvǎț 

multe de la doamnele mele educatoare ... mereu ȋmi e dor de ele. 

                                                               Alex, 8 ani 

 

 

  „Îmi amintesc cu drag de cei mai frumoși ani petrecuți la Grădinița „Căsuța 

cu povești”. Aici am avut ocazia să cunosc mai mulți copii cu care am legat o 

prietenie minunată. Îmi este dor de doamnele educatoare Liana și Diana, precum și 

de Mihaela, Lăcri și Vali, care ne făceau zilele frumoase și pline de activități. Vă 

mulțumesc pentru tot!” 

                                                 Cu drag,  

                                              Sara Ciogolea, 8 ani 



 

 
 
 

 

 „Căsuța cu povești” este cea mai frumoasă grădiniță la care am fost. 

Acolo am stat să învăț și să mă joc 4 ani. Îmi amintesc cu mult drag de grădiniță și 

de toate momentele petrecute acolo.  

Educatoarele erau foarte drăguțe. Am făcut cu Diana engleză și cu Liana 

„întâlnirea de dimineață”. Ieșeam afară, ne jucam și ne costumam. Într-o zi, am 

plantat în curtea grădiniței floricele colorate. Am făcut experimente, am pictat, am 

gătit și am făcut dansuri.  

„Căsuța cu povești” a fost și este o grădiniță minunată, unde astăzi învață și 

fratele meu, Alexandru. 

Este cea mai frumoasă grădiniță!” 

                                                                              Ilinca Nechita, 8 ani 

 

 

 

 

 

„Mă numesc Olaru Iulia-Sabina (n. Chesăuan). Am fost in grupa doamnei 

Bucur Mărioara. Îmi aduc aminte cu drag de perioada aceea, serbări pline de emoții, 

costumații, bucurie, râsete, plânsete!  

Toata familia mea a fost la acest cămin: bunica mea, Păcurariu Maria, a fost 

educatoare , mama mea, eu , sora mea , fetita mea, soțul meu. Putem spune că 

suntem parte din marea familie „Căsuța cu povești”. 

 La ceas aniversar, urăm grădiniței un călduros „La mulți ani!” 

 

                                                                               Olaru Iulia- Sabina 

 

 

 

`„Mă numesc Luca Veronica și sunt elevă în clasa a V-a. Cu bucurie îmi 

amintesc anii petrecuți în grădiniță, mai exact la grupa mea, grupa 

„Buburuzelor, unde mă așteptau doamnele educatoare, în special d-na Iulia 

Avram.  

La grădiniță am descoperit o nouă lume, mi-am făcut prieteni care acum îmi 

sunt colegi de clasă, am învățat lucruri frumoase. Aici am învățat pentru prima dată 

o limbă străină, cu ajutorul d-nei educatoare Rus Diana care, totodată, m-a condus 

în lumea dansului, participând la multe spectacole. 

Anii de grădiniță vor rămâne cei mai frumoși. Mulțumesc frumos pentru toată 

grija d-nei educatoare Iulia Avram. Pentru mine ați fost a doua mamă!” 

 

                                                                                     Luca Veronica 
 


